

# 全人發展及專業培訓 Whole Person Development and

Whole Person Development and Professional Training



### 服務方向 Service Orientation

全人發展及專業培訓服務以靈活及創新的手法,提供優質、專業、與時並進的培訓,推廣「全人發展,終身學習」。我們為幼兒及兒童提供學術及技術藝能提升課程、為機構及團體舉辦專業課程、亦為學校提供課後支援服務和舉辦家長講座及工作坊,以應付知識型社會的複雜多變,並達至追求卓越。

We believe that tailor-made and innovative approaches are the most essential factors in providing quality, professional, and keeping-updated training services. Owing to the complexity in the knowledge-driven society and its drive for excellence, we promote the philosophy of 'Life-Long Learning in Whole Person Development' throughout our services, which include classes on academic subjects as well as art capacity enhancement for children, courses and training for enterprises and organisations, afterschool support programmes for primary and secondary schools, and seminars and workshops for parents and teachers.

## 服務摘要 Service Highlights

我們以推動「全人發展,終身學習」為服務的 最大使命,服務透過全人發展中心、專業人才 培訓中心及學校項目團隊,從不同方位、服務 形式,向不同服務對象實踐以上使命。



▲ 感覺統合與專注力訓練Playgroup Attention and Sensory Integration Playgroup

#### 早期特殊學習需要培訓

近年社會對兒童特殊學習需要的關注度日漸增加,家長對這方面的認知亦隨之增強,有見及此,中心亦於部分課程內加入相關元素;於2017-2018年度共舉辦了12個專注力課程,提供了96課堂,共有82位小朋友參加。

'Life-Long Learning in Whole Person Development' is our key objective. Hence, we strive to practice our mission towards different service targets by variety of service approaches and service types through a whole-person development centre, professional training centre, and school project team.

## **Special Education Needs Training for Early Childhood**

With more social attention being paid to Special Education Needs (SENs), parents have benefited from more understanding on SENs. Hence, we had developed some supportive playgroups or classes with related elements for their children. In 2017-2018, 82 children enrolled in 12 courses for attention training in 96 classes.



▲ STEM玩轉科學實驗室 STEM Play Scientist



▲ 小朋友學習專心與專注。
Group-based concentration and focus development for children.



▲「專注力我都得!」活動小組 The Attention Group



▲ 兒童芭蕾舞課程學員獲邀於香港演藝學院(戲劇學院)演出「莊慧思芭蕾舞學校創校二十週年舞蹈及音樂劇匯演」。
ABRSM's Ballet Classes were invited to perform at the '20th APA Performance - Chong Wai Sze Academy of Ballet'.

#### 舞蹈課程學習成果



▲ 學員在將軍澳北分區委員會舉辦「共闖科技新領域親子嘉年華」 的攤位遊戲共同推廣科技創新概念。 STEM students helped design a booth for the 'STEM Carnival' organised by Tseung Kwan O (North) Area Committee.

#### **Dance Performance**

Setting an individual learning goal for each student and letting them demonstrate their talents and hard work through competitions and on-stage performances are the popular approach to our dance classes. More than 60 dance courses were organised in 2017-2018, including the newly introduced 'K-Pop for Kids' and 'Hip Hop Funny Dance' courses. Some of them have garnered notable attention and won the first runner-up in the Jazz (Kids Category) at the '12th Dance of Hong Kong' and the first runner-up in the Kids Western Group Dance category at the '10th Hong Kong Youth and Kids Art Dance Competition', organised by the China Artist Association. Associated Board of the Royal Schools of Music's (ABRSM's) Ballet Classes were also invited to perform at the '20th APA Performance - Chong Wai Sze Academy of Ballet'.



▲ 生命反思工作坊 Life Recall Workshop

### 積極參與社區活動

學員透過積極參與不同的社區活動,將學習成果回饋社區。例如參與將軍澳南分區委員會舉辦的「環保健康嘉年華2018」及綠在觀塘舉辦的「2018惜物聚福牛下嘉年華」之舞蹈表演。科學班的同學更協助製作由將軍澳北分區委員會舉辦「共闖科技新領域親子嘉年華」的攤位遊戲,共同推廣科技創新概念。



#### **Community Work**

Students garnered positive feedback from the community at various events where they showcased their learning achievements, such as for their dancing performance at the 'Health and Environmental Protection Carnival cum Environmental Protection · Health · Tseung Kwan O', organised by the Tseung Kwan O (South) Area Committee, and the '4R Carnival 2018', organised by the Kwun Tong Community Green Station. STEM students also helped to design a booth for the 'STEM Carnival' to promote technological innovation.

■ 學員於綠在觀塘舉辦的「2018惜物聚福牛下嘉年華」作舞蹈表演,一同宣揚環保同愛惜意念。

Members participated in a dance performance at the 'KTCGS 4R Carnival 2018'.

## 未來發展 Outlook

全人發展及專業培訓服務未來的發展仍以兒童 學習為主軸,輔以專業發展服務,嘗試以不同 的模式推廣優質的課程活動;發展不同的合作 模式,開拓及增加與不同類型團體的合作機會。 Children's education is the focus of our services, and along with our professional development courses, we shall continue developing different working models and enhancing collaboration with partners.

